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Liite 1     Asianro 9392/10.03.01.00/2019  

Satama ja venepaikkaohjelma 2019 – 2028, määräaikaan mennessä saapuneet palautteet 

 

9.12. 2019 jätetty palaute: 

Kuopion satama ja venepaikka ohjelma 2019-2028 suunnitelma on nähtävänä. Taulukko 6:sta puuttuu 

julkisolla verorahoilla tuettujen toimijoiden tiedot. Verrokki kaupungista on esimerkkejä. Voisiko 

taulukkoon saada Kuopion tiedot. 

Vastine: 

Satama- ja venepaikkaohjelma käsittää vain Kuopion kaupungin hallinnoimia satamia ja venepaikkoja. 

Ohjelmassa ei ole käsitelty mahdollisia Kuopion kaupungin myöntämiä tukia eri toimijoille. 

 

14.12.2019 jätetty palaute: 

Satama ja venepaikkaohjelma (Suunnitelmaehdotus) on nähtävillä. Sivulla 5 kohta 3 on ” Työssä käytettyjä 

käsitteitä ” luettelosta puuttuu Huvialuspaikat. Huvialuspaikat on mainittu sivulla 7. Luettelon mukaan niitä 

pitäisi olla 51. Sivulla 16 kaupungin tulot taulukko 4 on vain 3 kappaletta. Mistä johtuu tämä ristiriita. 

Muistutusten aika päättyy 8.1.2020 joten selkeys olisi hyvä saada ajoissa. 

Vastine:  

Huvialuspaikka-termi on lisätty raportin käsitteisiin. Taulukossa 4 on kaikki laituripaikat jaoteltu leveyden 

mukaan, jolloin huvialus-, peräpaalu- ja peräpoijupaikat ovat sisällytetty aisapaikkojen yhteyteen. 

 

15.12.2019 jätetty palaute: 

Ohjelma tulisi palauttaa uudelleen valmisteltavaksi. Kuivinniemen puistovenepaikan kohdekortti (23) 

poistettava tai korjattava. 

Perustelut: 

Konsultin työryhmä on siirtänyt venerannan (23)Rahusenkankaan kaupungiosasta Kelloniemen kaupungin 

osaan. Puistovenepaikka on muuttunut telarantapaikaksi. Lähelläkään nuolen osoittamaa paikkaa ei ole 

mahdollista laittaa venetelaa tien ja veden väliin. Venerannan perustaminen osoitettuun kohtaan vaatisi 

aluehallintoviraston myöntämän vesilain mukaisen luvan ja mahdollisesti MRL:n mukaisen toimenpideluvan 

ja maisematyöluvan. Konsulin työryhmä on omavaltaisesti kymmeniä soutuvenepaikkoja telarantapaikoiksi. 

(Väri koonti kartoissa, väri opas puuttuu toisessa kartassa) 

Kuivinniemen puistovenepaikan käyttöaste on 0% johtuen veden pinnan noususta ja laskusta. Nykyisessä 

paikassa on 1-2 venepaikaksi soveltuvaa paikkaa. Onko 27 paikkaa liikaa? Ohjelmassa pitäisi suositella 0% 

käyttöasteen venepaikkojen poisto. 

Ohjelmassa on paljon virheitä, ristiriitaisuuksia ja epäselvyyksiä Esim. Kohdekortti 25 Leipäniemi Kohteen 

kuvaus Kuivinniemen venerannan kerrotaan sijaitsevan siellä. 
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Vastine:  

Venepaikkaluokituksen muutos on käsitelty kaupunkirakennelautakunnassa 7.2.2018, §21 (dno 676/2018), 

tuolloin osa rantapaikoista muutettiin telarantapaikoiksi. 

Kohdekorteissa (23) Kuivinniemi ja (25) Leipäniemi havaitut virheet on korjattu. Kohdekorttien ja raportin 

sijaintikarttaa (kuva 2) keskeisen kaupunkialueen osalta on korjattu, Kuivinniemen venepaikka on sijoitettu 

oikeaan paikkaan ja puuttuvat merkinnät on lisätty sijaintikarttaan.  Kuivinniemen venepaikkoja ei 

vähennetä, vaikka tällä hetkellä niiden varausaste on pieni. Alueen täydennyskaavoitus tulee lisäämään 

kysyntää tulevaisuudessa, jolloin myös aluetta voidaan tarvittaessa kunnostaa paremmin toimintaan 

sopivammaksi. 

 

17.12.2019 jätetty palaute: 

Ohjelma tulisi palauttaa uudelleen valmisteltavaksi. Kuivinniemen puistovenepaikan kohdekortti (23) 

poistettava tai korjattava. 

Perustelut: 

Konsultin työryhmä on siirtänyt venerannan (23) Rahusenkankaan kaupungiosasta Kelloniemen kaupungin 

osaan. Puistovenepaikka on muuttunut telarantapaikaksi. Lähelläkään nuolen osoittamaa paikkaa ei ole 

mahdollista laittaa venetelaa tien ja veden väliin. Venerannan perustaminen osoitettuun kohtaan vaatisi 

aluehallintoviraston myöntämän vesilain mukaisen luvan ja mahdollisesti MRL:n mukaisen toimenpideluvan 

ja maisematyöluvan. Konsulin työryhmä on omavaltaisesti merkinnyt kymmeniä soutuvenepaikkoja 

telarantapaikoiksi. (Väri koonti kartoissa, väri opas puuttuu toisessa kartassa) 

Kuivinniemen puistovenepaikan käyttöaste on 0% johtuen veden pinnan noususta ja laskusta. Nykyisessä 

paikassa on 1-2 venepaikaksi soveltuvaa paikkaa. Onko 27 paikkaa liikaa? Ohjelmassa pitäisi suositella 0% 

käyttöasteen venepaikkojen poisto. 

Ohjelmassa on paljon virheitä, ristiriitaisuuksia ja epäselvyyksiä Esimerkkejä Kohdekortti 25 Leipäniemi 

Kohteen kuvaus Kuivinniemen venerannan kerrotaan sijaitsevan siellä. 

-Useita kajakkilaituria ei ole huomioitu. 

-Vuokratuloista puuttuu vierasvenesatamista, troolisatamista ja huvivenesatamista tiedot 

-Ilmavalokuvat ovat vanhoja. 

-Kartat ovat epätarkkoja. 

-Kohdekorttien kohteenkuvaukset virheellisiä 

-Uudelleen valmistelussa olisi hyvä lisätä asiantuntijoita ohjausryhmään. 

-Konsultti tulisi vaihtaa. 

Vastine:  

Vastaus: Venepaikkaluokituksen muutos on käsitelty kaupunkirakennelautakunnassa 7.2.2018, §21 (dno 

676/2018), tuolloin osa rantapaikoista muutettiin telarantapaikoiksi. 
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Kohdekorteissa (23) Kuivinniemi ja (25) Leipäniemi havaitut virheet on korjattu. Kohdekorttien ja raportin 

sijaintikarttaa (kuva 2) keskeisen kaupunkialueen osalta on korjattu, Kuivinniemen venepaikka on sijoitettu 

oikeaan paikkaan ja merkinnät lisätty.  

Kuivinniemen venepaikkoja ei vähennetä, vaikka tällä hetkellä niiden varausaste on pieni. Alueen 

täydennyskaavoitus tulee lisäämään kysyntää tulevaisuudessa, jolloin myös aluetta voidaan tarvittaessa 

kunnostaa paremmin toimintaan sopivaksi. 

Satama- ja venepaikka ohjelman sisältöön ei ole otettu kajakkilaitureita. 

Venepaikkojen vuokratuotot on esitetty ohjelmassa venepaikoittain, ei satamatyypeittäin. Huvivene- ja 

troolialuspaikkojen vuokratuotot sisältyvät siis eri venepaikkatyyppien vuokriin. Vierasvenepaikkojen tulot 

tulevat aluevuokrista, eikä niitä ole sisällytetty ohjelmaan. 

Raportin laadinnassa on käytetty uusimpia tuolloin saatavilla olevia ilmavalokuvia.  

Karttojen tarkkuus ja koko on suhteutettu raportin taittokokoon, jotta se olisi mahdollisimman 

helppolukuinen niin paperisena kuin sähköisenä versiona. 

Kohdekortit on käyty läpi ja havaitut epäkohdat on korjattu. 

Muu palautteen sisältö ei aiheuta toimenpiteitä. 

 

7.1.2019 jätetty palaute: 

Kävimme vilkaisemassa satama- ja venepaikkaohjelmaa. Emme huomanneet tekstissä lainkaan mainintaa 

saunalauttojen paikoista. Otattehan ne huomioon suunnittelussa, sillä niiden osuus tulenee kasvamaan 

yksityisellä puolella tulevaisuudessa. 

Vastine:  

Saunalautat eivät sisälly satama- ja venepaikkaohjelmaan vaan niiden sijoittamista tarkastellaan 

tulevaisuudessa keskitetysti erillisenä asiana. 

 


